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J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 

 
Készült: Martonvásár Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. január 
28. napján megtartott KÖZMEGHALLGATÁSÁRÓL 
 
 
Az ülés helyszíne:  BBK Központ színházterme 
 
 
Az ülés kezdési időpontja:  18.00 óra 
 
 
 
Megjelentek: polgármester Dr. Szabó Tibor 
 alpolgármester Gucsek István 
 alpolgármester Horváth Bálint 
                                                              képviselők          Farkas Erzsébet 
  Dr. Gyulay Gyula 
  Nemes József 
  Kuna Ferenc 
  Szigeti Zoltán 
  Varga Ferenc 
 
 
Tanácskozási joggal részt vesz:  Miklósné Pető Rita aljegyző 
 
Meghívottak 
 
Dr. Koltai Gábor                Martonvásári Járási Hivatal hivatalvezető 
 
  
Dr. Szabó Tibor: a képviselő-testület, valamint a maga nevében köszöntötte a 
megjelent képviselőket, meghívott vendégeket, érdeklődőket. Megállapította, hogy a 
képviselő-testület határozatképes, 9 fő képviselő az ülésen megjelent. Javaslatot tett 
a jegyzőkönyv hitelesítőre Dr. Gyulay Gyula személyében, a képviselő-testület 
egyhangúlag, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

 
Martonvásár Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
1/2016. (I. 28.) határozata 
jegyzőkönyv hitelesítő 

 
Martonvásár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jegyzőkönyv 
hitelesítésre Dr. Gyulay Gyula személyét fogadta el. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: polgármester 
A határozat végrehajtásának határideje: azonnal 
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Dr. Szabó Tibor: javaslatot tett a jegyzőkönyvvezetőre, Provoda Józsefné 
személyében. Megállapította, hogy a képviselő-testület egyhangúlag, 9 igen 
szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Martonvásár Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
2/2016. (I. 28.) határozata 

jegyzőkönyvvezető 
 

Martonvásár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete jegyzőkönyv 
vezetésére Provoda Józsefné személyét fogadta el. 
 
A határozat végrehajtásáért felelős: polgármester 
A határozat végrehajtásának határideje: azonnal 
 
 
Dr. Szabó Tibor: javaslatot tett a közmeghallgatás napirendi pontjaira, 
megállapította, hogy kérdés, javaslat nem hangzott el, a képviselő-testület 
egyhangúlag, 9 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 
Martonvásár Város Önkormányzata 

Képviselő-testületének 
3/2016. (I. 28.) határozata 

Napirendi pont 
 

Martonvásár Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a közmeghallgatás 
napirendi pontját az alábbiak szerint fogadta el: 
 
1. Polgármesteri beszámoló az önkormányzat 2015. évi tevékenységéről 
2. Az önkormányzat szervezeti, pénzügyi, gazdasági helyzete és kilátásai; a 2016.  
    évi költségvetés tervezete, fejlesztési elképzelések 
3. Egyebek 

 
A határozat végrehajtásáért felelős: polgármester 
A határozat végrehajtásának határideje: azonnal 
 

1. napirendi pont 
     Polgármesteri beszámoló az önkormányzat 2015. évi tevékenységéről 
2. napirendi pont 
    Az önkormányzat szervezeti, pénzügyi, gazdasági helyzete és kilátásai; a  
    2016. évi költségvetés tervezete, fejlesztési elképzelések 

 
Dr. Szabó Tibor: az elmúlt évben is a legfontosabb cél az volt, hogy a város 
mennyire tudja önmagát közösségként megélni, mennyire érezhetik úgy, hogy a 
közösen eltervezettek megvalósultak/valósulnak meg. A közösség építés, 
városszépítés, városépítés szellemi értelemben az elmúlt évben majdnem eljutott 
arra a szintre, amit a martonvásáriak közösen elképzeltek. Az elmúlt évben második 
alkalommal került megrendezésre a Magyar Népdal Napja, ami valóban olyan 
esemény lett, amit nem csak a város, hanem a környéken élők is magukénak 
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mondhatnak. Ebben az évben is tervezi a BBKK megrendezni a Magyar Népdal 
Napját. Az esemény finanszírozási szempontból is eredményesnek tekinthető, 
gyakorlatilag önfenntartóvá vált, sőt a bevételből az idei évi rendezvényre is félre 
tudtak tenni. A BBKK épület vált a martonvásári kultúra és együttlét, a közös- 
hasznos időtöltés központjává, sok rendezvényt tartottak, véleménye szerint 
mindenki magáénak érzi az épületet. Az együvé tartozás, az összefogás több 
vonatkozásban is megvalósult Martonvásáron, közösségként, emberségből is jól 
vizsgázott a város lakossága. A város kezd egy élhető kisvárosra hasonlítani, hiszen 
viszonylagos rend, tisztaság és nyugalom van az utcákon, ami a Martongazda 
Nonprofit Kft-nek köszönhető, ők azok, akik ezt a munkát végzik, de ők sem tudnák a 
martonvásáriak nélkül. Külön megköszönte, hogy eljutott a város odáig, hogy a 
közterületeket mindenki magáénak érzi. A városgazdálkodás, a város finanszírozása 
a bevételek és a kiadások egyensúlya a 2010 évi csőd közeli állapotból 2015. évre 
odáig jutott, hogy a saját bevételekből tartalékot tud az önkormányzat képezni 
beruházásokra, pályázatok önrészének fedezetére. Természetesen szükséges az is, 
hogy a megtakarításokból az utakra, járdákra is költsön az önkormányzat, hiszen 
valóban szükséges és indokolt. Az adózás rendjének a lényege, hogy azokból az 
adókból, amit az állampolgárok befizetnek, már majdnem sikerült azokat a 
kiadásokat finanszírozni, amit az állampolgárok közvetlenül igénybe vesznek. Ami 
hiány keletkezik, azt a vállalkozások, vállalkozók beszedett adójából pótolják. A város 
működtetését, az igénybevett szolgáltatásokat, nagyrészt a város lakói által befizetett 
adókból tudják fenntartani. Megköszönte minden becsületes, tisztességes 
martonvásári adózónak, hogy olyan kisvárossá válhat Martonvásár, hogy el tudja 
magát tartani. Az elmúlt évben megvalósult a légvezetékek kiváltása az Emlékezés 
terén és a Kodály utcában. Új parkolók megépítésére került sor a Deák Ferenc 
utcában és a Szent László úton. Leaszfaltozták a Jókai-, és Bocskai utcát. A 
városházára napelemes rendszert telepítettek, a járási hivatalba új kazánokat 
helyeztek el. Elkészült a mentőállomás épületének elújítása. Elkészült és elfogadásra 
került az Integrált Településfejlesztési Stratégia és Martonvásár Gazdasági 
Programja 2020-ig. Reményei szerint a Sport- és Ifjúsági ház nyárra elkészült, 
továbbá 2016. év végéig megvalósul a nagyméretű műfüzes labdarúgó pálya 
felépítése. Megköszönte Pletser Tamás segítségét és munkáját a De Gérando 
emlékszoba majdani kialakításáért. Az óvoda-múzeumban, kilenc tantermes új 
iskolaszárny megépítése a városháza parkolójában, a tanmalom átalakítása, 
bővítése a művészeti iskola számára. A tervek között szerepel továbbá a Bruszvik 
Teréz Óvodában a tornaszoba és a csoportszoba befejezése, illetve bölcsőde 
elindítása a Segítő szolgálat földszintjén. Nagyon fontos továbbá a szennyvíztisztító 
és szennyvízhálózat fejlesztése, amelynek kezdési időpontja 2016. ősze, várható 
befejezése pedig 2017. év vége. A tervek, elképzelések között szerepel az 
egészségház létrehozása, az ifjúsági park megépítése, az óvoda-múzeumhoz 
játszótér kialakítása, a Dózsa György út szépítése, valamint a Szent László Sétány 
II., III. ütemtervének befejezése. A kormány a város ügyeivel külön foglalkozott egy 
kormányülés keretében és ennek fejleményeként egyrészt az MTA kutatóközpont kb. 
8 milliárd forintos fejlesztése, ami azt jelenti, hogy egy agrár innovációs központot 
kíván létrehozni az állam segítésével a mezőgazdasági kutatóintézet. A talajtani és 
növényvédelmi kutatóközpont fog leköltözni Martonvásárra, ezzel a mezőgazdasági 
kutatóközponttá válik a város. A 8 milliárd forintból 800 millió forintot egy 
látogatóközpont kialakítására különítenek el egy modern bemutató épület 
felépítésére közös projektként, ahol a magyaroszági tudományt, különösen az 
agártudományt ismerheti meg a látogató. Ezzel a projekttel a város hozzájut egy 
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olyan területhez, mintegy 150 ha nagyságrendben az M7-es autópályán túl, ahol 
komoly ipari területet lehet kialakítani. Amennyiben ez állami segítséggel megvalósul, 
úgy a város hosszú távú finanszírozása is biztosított lesz, hiszen egy ekkora 
területen letelepedő cég/cégek nem kevés iparűzési adót fizetnek. Tehát amit az 
elmúlt 30 évben nem tudott Martonvásár megvalósítani, tekintettel arra, hogy a 
városnak nem volt saját területe, most megvalósulhat. Elmondta továbbá, hogy van 
egy másik mellékhozadéka a Kormányhatározatnak, a szőlőhegy, a vasút és a patak 
közötti, kb. 20 hektáros terület önkormányzati tulajdonba adása, ami turisztikai 
területként a város tulajdonába kerül. Itt olyan területet szeretne kialakítani az 
önkormányzat, ahol a város lakói pihenhetnek, kellemesen, hasznosan tudják 
eltölteni szabadidejüket, továbbá más települések lakói is szívesen felkeresik a 
kialakítandó területet, ez az agárturisztikai fejlesztés a város számára is hozadékot 
jelent.  
 

Kérdések, javaslatok, észrevételek, hozzászólások 

 
 
Bosznai István, Martonvásár, Széchenyi utca: köszönetét és elismerését fejezte ki 
a képviselő-testületnek, a város vezetésének a településen történt fejlesztésekért, 
beruházásokért. Már több alkalommal kérte, hogy az Ady E., a Petőfi, valamint a 
Széchenyi utcában a gyalogos közlekedés életveszélyes, sürgős lenne a 
gyalogjárdák megépítése. Jelezte továbbá, hogy a városban lévő kerékpártárolókból 
többet kellene felállítani. Javasolta, amennyiben elkészülnek a sportlétesítmények a 
város lakói számára legalább évente egy nyitott napot szervezzen a fenntartó. 
 
Szmilkó Gabriella, Martonvásár, Kodály Z. utca: javasolta, hogy a Kodály Z. utcát 
sűrűbben ellenőrizze a rendőrség, mivel a gépkocsival közlekedők a 
kereszteződésben lévő lámpát az utcában kerülik ki, ezzel veszélyeztetve a 
gyermekek, gyalogosok közlekedését.  
 
Szabó Gyuláné, Martonvásár, Budai út 78.: elmondta, hogy a 7-es forgalmi út 
mellett lakik, ahol nagyon nagy a forgalom, nyári időszakban szinte elviselhetetlen. 
Kérdése: mikor építik meg a 7-es  utat elkerülő útszakaszt? Amennyiben még sem 
épül fel az elkerülő út, úgy javasolta, hogy a Baracskán felállított trafipaxhoz hasonló 
sebesség mérőt állítsanak fel a 7-es út mellett Martonvásár belterületén.  
 
Boldizsár Márton, Martonvásár, Határ utca: kérdése, hogy a vasútállomás lévő 
kamerák működnek-e? A városban tervezik-e máshol is kiépíteni a kamerarendszert? 
Javasolta továbbá, hogy Tárnok felől építsenek ki forgalomlassító szigetet. 
 
Dr. Szabó Tibor: köszöntötte a közmeghallgatáson megjelent Dr. Sági János 
rendőrezredest, a Gárdonyi Rendőrkapitányság vezetőjét. Felkérte válaszadásra az 
elhangzott kérdésre. 
 
Dr. Sági János: köszöntötte a közmeghallgatáson megjelenteket, örömét fejezte ki, 
hogy nem bűnügyi, hanem közbiztonsági kérdést tett fel Boldizsár úr. Elmondta, hogy 
Martonvásáron a tavalyi évben alacsony volt a bűncselekmények száma. A Kodály 
Zoltán utca mind ként oldalról behajtani tilos tábla került kihelyezésre, célforgalom 
kivételével nem hajthatnának be az autósok, ígéretet tett, hogy többször fogják 
ellenőrizni a jelzett utcába a gépkocsik behajtását. Elhangzott továbbá, a 7-es főútra 
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trafipaxok kihelyezésének lehetősége, kezdeményezni fogja, hogy az országos 
listára kerüljön fel Martonvásár 7-es útja is mobil trafipax kihelyezésére, ennek helyét 
még meg kell vizsgálni, továbbá egyeztetni kell a közútkezelővel is. A MÁV 
területének a kamerákat nem a rendőrség üzemelteti, bár gyakran kér a rendőrség 
adatokat, illetve megtekinti a felvételeket a MÁV területén történt bűncselekmények 
alkalmával.  
 
Dr. Szabó Tibor válasz: a 7-es utat elkerülő útszakasz megépítése nem szerepel 
semmilyen országos tervben, elvileg az autópálya az elkerülő út, teherautókat 
országos közútról kitiltani nem lehet. Kérdéskén merült fel továbbá a martonvásári 
utak, járdák felújítása, megépítése. Ezzel kapcsolatban elmondta, hogy az 
önkormányzat anyagi lehetőségei szerint, az utakat, járdákat állapotuk alapján újítja 
fel, melyekhez a tervezés folyamatban van. A sportpálya mindenki számára nyitott 
lesz, azzal a feltétellel használhatják civil szervezetek, egyesületek stb. amennyiben 
a használók közül valaki vállalja a felelősséget a rendeltetésszerű használatért. 
Elhangzott kérésként, hogy bővítse az önkormányzat a kerékpártárolókat, 
amennyiben az anyagi lehetőségek engedik, bővítik. 
 
Bordás Ferencné: az Enis pékség mellett elhelyeztek két kőládát azért, hogy ott ne 
parkoljon autó, sajnos a ládákat rendszeresen elrakják onnan, így többször előfordul, 
hogy ott autó parkol, ami miatt a 7-es útra nagyon veszélyes a kikanyarodás, kérte, 
többször ellenőrizze a rendőrség a jelzett úton a parkolást. Javasolta továbbá, hogy 
a kukásautó ne reggel, iskolakezdés előtt ürítse ki a kukákat, mert balesetveszélyes 
és a gépkocsi forgalmat akadályozza.  
 
Gucsek István válasz: többszöri egyeztetés eredménye volt, hogy a kukásautó nem 
iskolakezdéskor végzi a hulladéktárolók ürítését, ismét jelezni fogja a szolgáltató felé 
a kérést. 
 
Szmilkó Gabriella: az utcai lámpák világítása nem megfelelő az esti órákban, 
továbbá a gyalogátkelőhelyeken nagyobb fényt kellene biztosítani a biztonságos 
gyalogos közlekedés érdekében. Többször jelezte már, hogy a Fehérvári úti járdákat 
fel kellene újítani, továbbá a gyalogos közlekedést akadályozó bokrokat ki kell 
vágatni. Nem ért egyet azzal, hogy az önkormányzat megszünteti a köztéri kutakat, 
főleg a nyári időszakban nagyon sokan megállnak vizet inni, sok a kisgyermekkel 
utazó és a kerékpáros a 7-es főúton. A vasútállomás nagy vihar esetén az 
aluljáróban térdig áll a víz, a lift nem működik, balesetveszélyes. Javasolta, hogy az 
önkormányzat tartson bejárást a MÁV területén és a felmerülő gondokról, 
problémákról egyeztessen a Máv-val. Elmondta továbbá, hogy a városban nemcsak 
fiúk, lányok is élnek, akiknek szintén biztosítani kellene a sportolási lehetőséget. 
Nagyon örülne, ha Martonvásár uszodát építene, bár tisztában van azzal, hogy ez 
csak pályázati úton megoldható. Nem igazán örül annak, hogy a sétány mellett lesz 
kialakítva ifjúsági park, véleménye szerint zavarni fogja az emeletes házakban lakók 
nyugalmát.  
 
 
Dr. Szabó Tibor válasz: az ifjúsági park megépítésére szükség van, kell a 
fiataloknak egy olyan hely, ahol társasági életet élhetnek, természetesen kulturáltan, 
az együttélés szabályait betartva. Az önkormányzat meghirdette a közterület 
felügyelői állást, akinek többek között az is dolga lesz, hogy betartassa a 
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szabályokat. A vasútállomás aluljárójával kapcsolatos problémákat, gondokat már 
többször jelezte az illetékeseknek, ennek ellenére nem történt/történik semmi, a 
MÁV-nak ilyen állapotban nem szabadott volna átvennie a létesítményt. Az ivó kutak 
kihelyezése a közkutak helyett megfontolandó felvetés. 
 
Tóth Balázs MartonSport Nonprofit Kft. ügyvezetője: elhangzott felvetésként, 
hogy a városban ne csak a fiúknak, a lányoknak is legyen lehetőség sportolásra. 
Elmondta, hogy a lányok sportolási lehetősége a kézilabda, továbbá van tánc stúdió, 
balett oktatás is.  
 
Gucsek István válasz: a közvilágítással kapcsolatos felvetésre elmondta, hogy 
Martonvásáron 2003-ban történt korszerűsítés utoljára, akkor 500 db égőt cseréltetett 
ki az önkormányzat, ma a közvilágítás teljes felújítása 100-120 millió forint lenne. A 
közvilágítás korszerűsítése előkészítés alatt áll, de sajnos nincs olyan pályázat, ami 
ezt finanszírozná. A fehérvári úton lévő gyalogjárdák állapotán az ott lakók is sokat 
tudnának javítani azzal, hogy rendben tartják, gondozzák a járdák melletti területeket. 
Természetesen ahol a járdát javítani kell, azt a Martongazda Kft. megoldja. 
 
Dr. Szabó Tibor: tájékoztatásul elmondta, hogy az idei évben elkészül a gyalogjárda 
a Budai út központjáról a Tescó áruházig. 
 
Csillár Péterné, Martonvásár, Kossuth tér: a tavalyi évben sok aláírás gyűlt össze 
a magas kommunális adó bevezetése ellen, többnyire azok írták alá, akiknek üresen, 
eladás alatt lévő ingatlana van. Kérdése: nem lehetne mérsékelni, vagy eltörölni az 
üresen álló ingatlanok kommunális adóját? 
 
Dr. Szabó Tibor válasz: a kommunális adót összehasonlítva más településekkel, 
Martonvásáron átlagos terhet jelent a lakosság számára. Elmondta, hogy a 
városüzemeltetéshez – közvilágítás, utak, járdák karbantartása, javítása, építése, 
intézmények fenntartása - szükség van bevételre, az állami támogatás általában 
célzott támogatás, ami azt jelenti, hogy csak a támogatás csak a meghatározott célra 
lehet felhasználni. Ahhoz, hogy a város jól működjön, a lakosság segítségére is 
szükség van, az önkormányzat és a lakosság együttműködése nagyon fontos a 
város érdekében. A kommunális adó méltányosság, rászorultság esetén 
mérsékelhető. Minden állampolgár, aki kérte és a kérelmét megfelelő adatokkal 
alátámasztotta, megkapta a kedvezményt, vagy a részletfizetés lehetőségét, sőt a 
szociális körülményeket figyelembe véve, az adó törlését is. Ez úton is megköszönte 
Martonvásár lakosságának, hogy határidőre eleget tettek adófizetési 
kötelezettségüknek, ezzel is elősegítve a város fejlesztését, működését.  
 
Varga Ferenc: az önkormányzat évente felülvizsgálja az adórendeletet, akkor tudja a 
testület megfontolni a most elhangzott javaslatokat az adóval kapcsolatban, az 
adószabályok nincsenek kőbe vésve, ellenben a várost az önkormányzatnak 
üzemeltetnie kell. 
  
Molnár István, Martonvásár, Gábor Á. utca: az előző években már felhívta a  
figyelmet arra, hogy az Ady Endre utcában a járdát úgy tervezzék, hogy az azon az 
oldalon legyen, ahol a közvilágítás, ezzel biztonságossá tehetik a gyalogosforgalmat 
az esti, éjszakai órákban is. A Széchenyi utcában még nem épült járda, a gyalogosok 
a gépkocsi úton közlekednek, ami veszélyes. A polgármester úr elmondta, hogy a 
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város ipari területet kap, az ipari területen ki építi ki a közműveket, az önkormányzat, 
vagy az állam?  
 
Horváth Bálint válasz: a Vasvári-Ady utcában valóban nagy mind a gyalogos, mind 
a gépkocsi forgalom, tájékoztatta a jelenlévőket, hogy az útépítési koncepcióban az 
elsők között szerepel. Az ipari területtel kapcsolatban elmondta, hogy 156 ha. 
területről van szó, ami lehetőség lenne az önkormányzat számára nagyobb 
vállalkozók letelepítésére Martonvásáron. A terület az MTA tulajdona, amit az állam 
megvásárol, majd ki kell vonni a mezőgazdasági művelés alól, véleménye szerint az 
állam is érdekelt abban, hogy a városban nagybefektetőt hozzon, a közművek az 
igényekhez kell, hogy igazodjanak, maga fogja kialakítani a szükséges 
infrastruktúrákat. 
 
  
Perczel Mihály Martonvásár, József A. utca: nagyon örül annak, hogy az elmúlt 27 
év alatt a település épül, szépül, élhető kisvárossá válik. Nem érti viszont, hogy 
minden előzetes bejelentés nélkül lezárt a Magár utat, a József Attila utcából 
gépkocsival nem lehet a Magtár utcában kihajtani a Bajcsy-Zs. útra. Az út lezárás 
után kaptak egy levelet, melyben megindokolták a Magtár utca lezárásának tényét. 
Kérte az önkormányzatot, hogy változtassa meg a döntését, ne zárják le az autósok 
elől a Magtár utcát.  
 
Gucsek István válasz: a József Attila utcában lakóknak ő írta a levelet, mivel egy ott 
lakó a képviselő-testület decemberi ülésén jelezte, hogy milyen problémák vannak 
azzal, hogy a Magtár utcában is lehet gépkocsival közlekedni. Az utca lezárásának 
lehetőségét szakértőkkel, rendőrséggel megvizsgálták és így jutottak el arra az 
eredményre, hogy a Magtár utcában megszünteti az önkormányzat a 
gépkocsiforgalmat.  
 
Zsigmond Dóra, Martonvásár, Tátra utca: felhívta az önkormányzat figyelmét, 
hogy a városi könyvtárban és a védőnői szolgálat helyiségeiben nagyon hideg van, 
kérte ez ügyben az intézkedést.  
 
Boldizsár Mártonné, Martonvásár, Határ utca: szeretné, ha nemcsak a fiatalokra, 
hanem a szabadidő eltöltésében az idősebb korosztályra is gondoljon a város 
vezetése. Kérte, hogy a gyógyszertárat, az egészségügyi létesítményeknél építsék ki 
az akadálymentes közlekedést. Sajnálattal vette tudomásul, hogy a Velencei 
Egészségügyi Szakrendelő elérhetősége nehezebb lesz, mivel a buszjáratok ritkítják. 
Javasolta, hogy a településen a belső területek feltárását, ezzel is növelve a 
beépíthető területeket.  
 
Dr. Szabó Tibor válasz: a felépítendő ifjúsági parkot nemcsak a fiatalok 
használhatják, de úgy gondolja, hogy az ifjúság részére felépítendő parkot már régen 
meg kellett volna valósítani, ezen a téren nagy volt az elmaradás. Az egészségügy 
területén az az önkormányzat szándéka, hogy javítson az ellátás területén, szeretné, 
ha az orvosi rendelők egy helyen, egy épületben lennének, ezzel is javítva az 
egészségügyi ellátás színvonalán. Ott, ahol szükséges a járdák akadály mentesítése 
valóban feladat az önkormányzat számára. A belső telekmegosztásokkal 
kapcsolatban elmondta, amennyiben igényként felmerül, úgy a telektulajdonosoknak 
össze kell fogni és megosztatni a telkeket.  
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Varga József, Martonvásár, Béke utca: megköszönte a város vezetésének a 
városban végzett fejlesztéseket, beruházásokat, valóban épül, szépül Martonvásár. 
Véleménye, továbbra is probléma Martonvásáron az egészségügyi ellátás, nem látja 
a városgazdálkodásban a többletjövedelemhez való jutás lehetőségét, továbbá nem 
érti, hogy miért, mi jogon sajátítja ki az önkormányzat az un. Mayer féle ingatlant, a 
Deák Ferenc utcát összekötő szakaszt meg lehetne úgy is építeni, hogy a volt malom 
épület területéből veszik el az úthoz szükséges területet.  
 
Dr. Szabó Tibor válasz: az önkormányzat ajánlatot tett az un. Mayer féle ingatlan 
megvásárlására, mivel ahhoz, hogy a Deák F. utcát össze tudja nyitni az 
önkormányzat, szükség van az említett ingatlan önkormányzati tulajdonba vételére. 
Az ajánlatot a tulajdonosok elutasították, ezért indult meg a kisajátítási eljárás, melyet 
a kormányhivatal jogszerűnek ítélt, az ítéletet a Mayer család megtámadta, az ügy 
bíróságon van. Tájékoztatta továbbá Varga urat, hogy közérdekből ingatlan 
kisajátítására lehetőség van. Az egészségüggyel kapcsolatban elhangzott 
problémákról az érintetteket tájékoztatja az önkormányzat. Elmondta, hogy azért 
kellett ügyeletet biztosító céggel szerződnie az önkormányzatnak, mert a helyi 
orvosok nem voltak hajlandóak az ügyeletet biztosítani. Kérte, amennyiben az orvosi 
ügyelettel kapcsolatban probléma, gond merülne fel, írják le, azt minden esetben 
kivizsgáltatja. 
 
Szabó Gyuláné kérdése: szándékában áll-e az önkormányzatnak a fiatalok részére 
családi házas övezetet kialakítani, akár utcanyitással, illetve a tömbbelsők 
feltárásával? 
 
Horváth Bálint válasz: az önkormányzatnak nincsenek olyan saját területei, ahol 
építési telkeket tudna parcelláztatni. A belső területek esetében az utcanyitáshoz út- 
és közműépítés kell, ami nem kevés összegbe kerül az ingatlant eladni szándékozók 
részére. 
 
Kővári Ferenc, Martonvásár, Sporttelep, kérdése: kit képviselnek a képviselők? 
Véleménye szerint nem jó, hogy nincs ellenzék a képviselő-testületben, mert így 
kontroll sincs. Elmondta, hogy nem tud kimenni a Béke utca végében lévő tanyájára, 
az út- és súlykorlátozás miatt, továbbá azért sem, mert a tanyájához vezető utat az 
ott lakó beültette virágokkal, saját területként kezeli, holott az közút és nem 
magántulajdon. Felvetette továbbá, hogy a helyi rendezési terv sérti az egyéni 
érdekeit, a tulajdonában lévő mezőgazdasági területen szeretett volna terménytárolót 
építeni, amit az önkormányzat elutasított, nem kapott építési engedélyt. 
 
Dr. Szabó Tibor válasz: a választási rendszer demokratikusan működik 
Magyarországon. Bárki, aki affinitást érez, indulhat a helyhatósági választásokon. A 
képviselő-testület Martonvásár lakosságát képviseli, akiknek számadással tartozik, 
akár ebben a formában, vagyis a közmeghallgatáson megbeszéljük a közös 
dolgokat, meghallgatjuk, és szívesen vesszük ötleteiket, javaslataikat a város 
érdekében. Mindig öröm számára, amikor azt tapasztalja, hogy nagyon sok az olyan 
állampolgár, aki a testület, illetve az önkormányzat munkáját segíti ötleteivel, 
javaslataival. Kővári úr konkrét panasza a terménytároló építésével kapcsolatban 
hatósági ügy, melyet a hivatal felé kell jeleznie. 
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Horváth Bálint válasz: az önkormányzat nem a felnőtt labdarugókat, hanem a 
gyermekeket, az utánpótlást támogatja. Elmondta továbbá, hogy a HÉSZ szerint 
Kővári úr tanyájának beépítési kategóriája nem változott, mezőgazdasági üzemi 
területként került megjelölésre, így adómentességet élvez, de automatikusan nem 
válik beépíthetővé.  
 
Dr. Szabó Tibor: megállapította, hogy további kérdés, javaslat, nem hangzott el, 
megköszönte a jelenlévők érdeklődését a közügyek iránt, a város lakói segítségét a 
megválasztott vezetők munkájának segítése érdekében, örömét fejezte ki a maga, 
valamint a képviselő-testület nevében azért, hogy a martonvásári állampolgárok 
élnek jogaikkal és eleget tesznek kötelezettségeiknek. A közmeghallgatást 20.55 
órakor bezárta. 
 

k.m.f 
 

 
Dr. Szabó Tibor          Miklósné Pető Rita 
polgármester           jegyző 
 
 

Dr. Gyulay Gyula 
jegyzőkönyv hitelesítő 


